
Til Varde Kommune                                           Trekroner d 25. maj 2018 

 

Vi bliver ringet op af vores nabo onsdag d 2. maj, da han ikke kan få vandet til at forsvinde fra sin 

mark og ned i Gråsten bæk, og han siger det er på vores mark, forbindelsen ikke er i orden ! 

 

Vi havde lige fået tilsået marken, men må så grave op ned til rørledningen, efter at have henvendt os 

til jer, da det altid har været Varde Kommune, som var forpligtiget til at holde Gråsten bæk vedlige 

og i orden. 

 

Henrik Rasmussen kommer herud og ser hvor problemet er , og aftalen bliver, at jeg skal bestille 

den lokale intreprenør til at grave rørene fri og så ringe igen. Det finder så sted d 3. maj, og Henrik 

siger Henrik Koch bare skal få rørene hjem og få rørledningen til at virke igen ! 

 

Da Henrik var i gang med at grave, mente Svend at han skulle grave ned der hvor spuleren var nået 

ind til, for at sikre forbindelsen var intakt – men desværre var der også enkelte rør der, som ikke lå 

som de skulle ! 

 

Så sender Henrik Rasmussen bud efter Flemming Sørensen, og pludselig er det ” alt for mange rør ” 

det er galt med – men I har jo givet Svend håndslag på at I vil betale for de første 15 m og Svend 

siger derfor  :  fint – så betaler jeg det sidste stykke …... 

 

Det var da næsten for nemt, - så nu beslutter Flemming, at det sidste stykke rørledning over til den 

næste brønd skal graves fri, for at se rørenes tilstand, for hvis de var i dårlig stand, var vi 

forpligtiget til at udskifte / forny HELE strækningen – og så skulle VI betale for hele reparationen, 

sagde han ! 

 

Vi kunne ikke lade være med at tænke, man kunne jo også grave hele strækningen op, over vore og 

Mads Sørensens marker for at tjekke  hvordan rørene ser ud der – bare for en sikkerheds 

skyld !!!!?? 

 

De sidste rør over til brønden blev imidlertid blotlagt, så I kunne se rørenes tilstand udenpå og nu 

havde Flemming også bestilt fotografering af rørene indvendig – det tog en uge inden de kunne 

komme ! 

 

Det hele mundede ud i, at rørene var så gode som ny – men nu er der gået politik i det, da Flemming 

Sørensen vil have byrådet til at stemme for eller imod, hvem der skal betale for reparationen af 

Gråsten bæk, og mødet er til Sct Hans !! 

 

Her står vi så med en defekt rørledning, og et krater ude midt i vores mark -  usikkerhed om hvem 

der skal betale , og ikke mindst frustration over at vi ikke fik den sag afsluttet d 8. maj, hvor vi var 

enige om I ville betale for de 15 m og vi betalte resten  -  så vi kunne få markarbejdet og ikke 

mindst sagen afsluttet !!! 

 

Tanken om at vi skal køre i afgrøderne omkring Sct Hans er hel uholdbart, og vi vil intet avle på det 

areal, der er involveret overhovedet og det drejer sig om ca 800 kvadratmeter . 

 

Vi synes forløbet er fuldstændig håbløst -  for langsommelig og bureaukratisk og vi vil godt have 

svar på, hvornår I hel konkret stemte om og vedtog, at bønderne selv skulle betale , hvis det er mere 

end ” få” rør det er galt med – hvad det så end dækker over …? 

 

Er det ” få ” rør i forhold til de godt 400 m rør vi har liggende, eller hvordan gør I det op ?? 

 



Det forholder sig nemlig sådan, at da kommuneingeniør Hede Jensen stod for vandløbene var 

vedligeholdelsen og reparationen fuldstændig jeres ansvar – her kan indskydes, at vi har været her 

over 50 år, uden I nogensinde har gjort noget som helst ved den rørledning, og man kan vel ikke 

forvente, at man har en rørledning liggende siden ca 1964 uden vedligehold / reparation ??? 

 

I har ikke engang renset brøndene, det har Svend gjort alle årene, hvilket er OK men så skal I ikke 

sige, I står for vedligeholdelsen når I intet gør ! 

For nogle år siden viste Svend jer også hvor udløbet til Gråsten bæk er – det var total sandet til, men 

I anede ingenting om det, og den tilsynsrapport, som Flemming har sendt til os, viser som ventet, at 

I  intet har bemærket om jordoverfladen eller andet   overhovedet ! 

 

Hvad der er sket med den rørledning, aner vi ikke, men vi tænker manglende vedligehold har 

skylden, for hvis jorden synker,og nogle ” få ” rør ” tipper ”  så forværres skaden jo, hvis man intet 

gør, det er indlysende -  ikke mindst det våde efterår, krævede ordentlig afløb, da der rigtig var tryk 

på, med de store regnmængder det gav. 

 

Vandet stod i efteråret hel op i niveau med Askærgårdvej, så der var pres på rørledningen – den 

manglende reaktion fra jeres side har derfor haft fatale konsekvenser  for os – men som man siger : 

hvis ikke ting bliver vedlige holdt bliver skaden jo større med tiden – så måske er det jeres strategi , 

så I kan fralægge jer ansvaret ??? 

 

Jesper fra Lunde Maskinstation mente foriøvrigt, at det var bedst og billigst at lægge nye rør fra 944 

til 952 ! 

 

Vi er enorm skuffede over Varde Kommunes håndtering af sagen – vi synes forløbet har været 

ineffektiv,  bureaukratisk og det er ” regel rytteri ” af værste skuffe – vi forstår i hvert fald ikke, vi 

skal tages som gidsel, og miste afgrøder -  fordi I ikke har styr på proceduerne – det kunne I vel få 

klaret inden næste gang, I løber i lignende problemer – hvorfor vi skal vente hel til midsommer 

fatter vi ikke, for byrådet skal vel ikke fysisk ud at se på de rør d 21. juni ?? 

 

Jeg står  stadig ved mit ord om at ville betalte ud over de 15 meter , og som I bestilte Henrik Koch 

til at få rør hjem til først i maj -  vi forventer selvfølgelig at det også gælder hos Varde Kommune 

at :  et ord er et ord – og en mand en mand …………. 

 

                  Med venlig hilsen : 

                               Eva og Svend Aage Pedersen 

                                          Askærgårdvej 41 Sig 

                                                       6800 Varde 


